
Kære Transport- og Bygningsudvalg 

Vi vil gerne rette henvendelse til jer vedrørende letbanen langs ring 3 i Storkøbenhavn. Vi er en 

ejendomsudvikler (NPV A/S) som i disse år foretager betydelige investeringer i Storkøbenhavn. Vi har alene 

de seneste 3 år foretaget investeringer ved Amager Strandpark, Enghave Brygge, og BIG shopping i Herlev 

for over 2 milliarder kroner, hvilket har medført en masse arbejdspladser til blandt andet håndværkere, 

arkitekter, ingeniører. 

Vores seneste investering er Herlev Bymidte, hvor der skal laves en større byudvikling, og her vil 

investeringen løbe op i omkring kr. 800 millioner. En forudsætning for at foretage investeringer i 

Storkøbenhavn i den størrelsesorden er, at vi har tillid til myndighederne. For så vidt angår købet af Herlev 

Bymidte, så blev købet foretaget fordi vi havde en klar opfattelse af, at letbanen ville blive en realitet uden 

unødig forsinkelse. Hele vores planlægning af projektet, hvor Herlev Bymidte skal åbne sig op ud mod den 

nye letbanestation og ikke mindst selve investeringen er i den grad afhængig af letbanen kommer.  

Den usikkerhed som I den seneste tid har skabt er dræbende for vores proces og har betydet, at vi er blevet 

nødsaget til at træde på bremsen i forhold til Herlev Bymidte og i øvrigt i forhold til de andre projekter vi 

kigger på langs letbanen. 

Vi forsøger sammen med andre gode kræfter at være med til at skabe arbejdspladser og vækst i Danmark, 

som vi har en opfattelse af også er en del af regeringsgrundlaget. Derfor er det naturligvis stærkt 

utilfredsstillende, når I bringer usikkerhed ind i processen omkring letbanen og dermed indirekte foretager 

et betydeligt væksthæmmende tiltag. 

Med venlig hilsen 
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